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Zveme Vás na: 

 Stavba májky v Teplýšovicích
na hřišti 27. dubna 2024

 Den matek
Sokolovna dne 9. května 2024 od 16 hodin.

 Dětský den v Kochánově a v Teplýšovicích
1. června 2024

 Letní zábava v sokolovně v Teplýšovicích
dne 8. června 2024 od 20.00 hod.

 Půlnoční výstup na rozhlednu Špulka
dne 30. srpna 2024

 XVII. ROČNÍK NOHEJBALOVÉHO 
TURNAJE v Kochánově dne 7. září 2024 

 HELIGONKY A PEPA NAUŠ
v Kochánově neděle 8. září 2024

 

Vážení spoluobčané, 
v prosincovém čísle občasníku jsem mimo jiné uvedl:  
„…… o výsledcích na úseku odpadového hospodářství Vás  
budeme detailně informovat na základě vyhodnocení celoročních činnos-
tí, data obvyklým způsobem zveřejníme.“ a dále „„….. trvalým cílem je 
zvýšit třídění recyklovatelných druhů odpadů a neustále snižovat objem 
komunálního odpadu odkládaného do černých popelnic.“ 

Slib plním, jak je uvedeno níže. 
Obec jako původce odpadů odevzdala v roce 2023 směsný komunální 
odpad kat.č.200301 v celkovém množství 71,23 tuny, z čehož bylo 100%  
v ZEVO Praha – Malešice energeticky využito. V systému sběru a recykla-
ce komunálních odpadů kat.č.2001.. občané vytřídili a obec, prostřednic-
tvím autorizované obalové společnosti EKO-KOM a.s., následně odevzda-
la níže uvedené množství odpadů určených k recyklaci a zpětnému využi-
tí: 

Kód 
odpadu Název odpadu 

Počet 
nádob v 

obci 

Množství 
(t) 2022 

Množství 
(t) 2023 

200101 Papír a lepenka 12 12,23 14,444 
200102 Sklo 10 7,476 11,269 
200125 Jedlý olej a tuk 8 0,316 0,311 
200139 Plasty 16 16,064 15,642 
200140 Kovy 10 4,96 24,91 

200201 Biologicky               
rozložitelný odpad 5 34,2 38,5 

celkem Separovaný           
komunální odpad 

61     
kontejnerů 75,246 105,076 

200301 Směsný 
komunální odpad 

269 
popelnic 74,1 71,23 

- odděleně soustřeďované recyklovatelné složky odpadu (vytříděný od-
pad) bylo vyprodukováno celkem 105,076 tuny. 

Mimo systém EKO-KOM byl vytříděn komunální odpad kat.č. 2001125 - 
jedlé tuky a oleje-0,311 tuny, kat.č. 200201 - BIOodpady- 38,5 tuny. 

V recyklačním středisku došlo k odložení celkem 59 tun, které nejsou 
směsným komunálním odpadem uloženým na skládce, jsou následně 
využity k druhotnému uplatnění. Původcem takového odpadu byla vý-
hradně obec nikoli občan. Nicméně i zde se jedná o nakládání s odpadem 
následně určeným ke zpětnému využití, jako jsou např. beton, cihly, 
střešní krytina atd. 
Odpady obsahující nebezpečné látky převzatých od občanů dosáhly 
množství 1,36 tuny.            (pokračování na str. 2) 

Informační plátek pro Teplýšovice, Čeňovice, Humenec, Kochánov, Smilov, Zálesí 

Slovo starosty 
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Tzv. „nesystémových odpadů“ odevzdali občané mimo obecní systém, tj. 
odevzdali odpad kat.č. 200… individuálně ve sběrnách nezapojených do 
obecního systému, celkem v množství 3,595 tuny, které se do výčtu níže za-
počítávají, přestože jejich původcem není obec – (jde o odpady takzvaně 
oznámené uváděné v příloze vyhlášky č. 19). 

Výpočet „Plnění recyklačního cíle“ podle Přílohy č.18 k vyhlášce 
č. 273/2021 Sb., k z.č. 541/2020 Sb., o odpadech viz vzorec: 

Cíl = (105 076 kg + 3 595 kg)  108 671 kg
181 261 kg

= 0,5995x100[%] =59,95 % 

Produkce takového komunálního odpadu, ze které se vypočítává „Plnění 
recyklačního cíle stanovený z.č. 541/2020 Sb., o odpadech“, dosáhla celkem 
181 261 kg komunálního odpadu. Vytříděný odpad určený k recyklaci 
a k druhotnému využití v množství 108 671 kg tvoří podíl 59,95 % z veške-
rého vyprodukovaného množství komunálního odpadu v obci za r. 2023. 
Obec defacto splnila v r. 2023 stanovený cíl třídění komunálního odpadu 
pro období let 2025-2030, kdy zákonným limitem je 60% vytříděné složky z 
celkového množství KO vyprodukovaného. 
SKUTEČNOST-při statistickém údaji o počtu obyvatel 538 v r. 2023 vyprodu-
koval každý občan v obci trvale hlášený cca 337 kg komunálního odpadu 
a z toho 202 kg vytřídil, což je 59,95%, přičemž zbytek 135 kg komunálního 
odpadu směsného představuje 40,05%. Tento byl následně ze 100% využit 
energeticky prostřednictvím spalovny odpadů. 

Zpravodajská povinnost: dle sledovaných indikátorů odpadového hospo-
dářství stanovených ve vyhlášce č.273/2021 Sb.,   

Finanční náklady odpadového hospodářství (Kč) 
Náklady (Kč) Příjmy (Kč) 
Separovaný odpad-
recyklovatelný odp. 377 140 Poplatky občanů 708 406 

Nebezpečný odpad 31 373 
EKO-KOM 294 587 Bioodpad-využitelný 

odp. 76 754 

Objemný odpad 0 

Prodej surovin 6 512  Směsný odpad – za 
svoz 552 609 

Komunální odpad 
celkem 1 037 876 1 009 506 

Počet občanů v obci 538 
Separovaný odpad-recykl. odp. 70 171 kg 130,43 kg/občana 
Nebezpečný odpad 1 360 kg 2,53 kg/občana 
Bioodpad-využitelný odp. 38 500 kg 71, 56 kg/občana 
Objemný odpad 0 kg 0 kg 
Směsný odpad-popelnice 71 230 kg  132,40 kg/občana 
Komunální odpad-celkem 181 261 kg 
Průměr KO na občana 336,9 kg/občana 
Separace na občana 202 kg = 59,95 % 

Čeho jsme společně dosáhli v roce 2023? Prostřednictvím zavedeného 
obecního systému nakládání s komunálním odpadem, ale především díky 
Vám občanům a díky Vašemu přístupu ke třídění recyklovatelných složek 
z komunálního odpadu, jsme v kategorii obcí o počtu 400-999 obyvatel do-
sáhli na I. místo v tradiční soutěži „My třídíme nejlépe“ pořádané Středo-
českým krajem a autorizovanou obalovou společností EKO-KOM, a.s. Do 
soutěže v naší kategorii bylo v roce 2023 zapojeno celkem 518 obcí. 

Finanční odměnu za umístění v soutěži ve výši 60 tis. Kč využijeme opět pro 
posílení obecní sběrné sítě na úseku třídění komunálních odpadů.      starosta 

Zprávy ze stolního hokeje 

V sobotu 6. 4. jsme ukončili 22. sezónu domácí 
ligy a zahráli si o Teplýšovický pohár. Ve finále  
se střetli vítěz základní části Vojtěch Goby s Pavlem Pohořalým. 
A právě Pavel se stal vítězem letošního poháru a ukončil tak 
úspěšnou sezónu, když přidal i třetí místo v základní části. 
Druhý v základní části byl Tomáš Kratochvíl. 
21. dubna nás čeká další výzva, v Praze se bude konat Mistrov-
ství světa klubů, na které vyšleme družstvo. O výsledku 
z tohoto klání budeme informovat v příštím občasníku.           pg 

záběr ze semifinále 

oba finalisté s trofejemi 
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Zima byla teplá
Měsíc Průměrná měsíční 

teplota Teplýšovice 
Souhrn srážek za měsíc  

Teplýšovice 

Prosinec 2023 +2,3°C 109 mm 

Leden 2024 -0,5°C 37 mm 

Únor 2024 +5,5ᵒC 50 mm 

Březen 2024 +7,0ᵒC 9 mm 

Uplynulé čtyři měsíce byly teplotně nadprůměrné, kromě ledna. 
Zvláště únor a březen byly výrazně nad běžným teplotním průmě-
rem. Srážkově byla zima celkově nadprůměrná, ale chyběly sněho-
vé srážky. V kolonce „nový sníh“ mám v lednu celkem  
4 cm, v únoru 3 cm a v březnu nulu. Když vezmeme v úvahu, že 
jsme měli teplý a suchý březen, tak budeme s obavami očekávat, 
jaký bude další vývoj. Teplo a sucho by jistě nebylo takto brzo na 
jaře dobré. 

Koncem března ve dnech 30. a 31. 3. jsme měli možnost pozorovat 
méně častý jev, a to sice prachový zákal způsobený jemným pískem 
ze Sahary. Tento jev byl nejvýraznější právě poslední březnový den. 
Dozníval ještě 1. dubna, kdy jeho působení ukončila  
v odpoledních hodinách první jarní bouřka, ve které napršelo za půl 
hodiny více srážek jak za celý březen.                                 pg 
 

Sezóna stolního tenisu je u konce 
Na konci března jsme ukončili další pinčesovou sezónu. Tento tradiční 
teplýšovický sport si u nás drží pevně své místo. Naše áčko hrající 
v druhé nejvyšší okresní soutěži skončilo na děleném druhém a třetím 
místě a má dokonce reálnou šanci nakouknout mezi okresní elitu! 
Béčko skončilo ve čtvrté soutěži na sedmém místě. Připomeňme, že 
stolní tenis se na okrese Benešov hraje v pěti výkonnostních skupinách 
po cca 10-12 týmech. Tým hrající zápas potřebuje 4-5 hráčů. To máte 
více než 200 hráčů na celém okresu. Nás se na úterní tréninky a páteční 
zápasy schází 10-12 hráčů. Jsme především hodně spokojeni 
s komfotrním prostorem v naší sokolovně, kde pohodlně postavíme 
čtyři herní stoly. Teď nás čeká dlouhá letní pauza a na konci září nám 
začne další sezona, opět až do března.                                                     VoG 

Místní akční plán pomáhá zkvalitnit 
vzdělávání v Posázaví 

Vzdělávací akce pro pedagogy, ředitele, žáky a rodiče, kavárničky 
učitelů a vychovatelek, setkávání pedagogů a jejich asistentů, ukázko-
vé hodiny, svépomocnou skupinu zaměřenou na wellbeing i setkání se 
zástupci zřizovatelů škol nabídne Místní akční plán vzdělávání (MAP) IV 
v ORP Benešov. Jeho realizace byla zahájena 1. prosince 2023 a potrvá 
do 31. prosince 2025. Projekt, jehož cílem je zkvalitnit vzdělávání 
v regionu, realizuje od roku 2014 Posázaví o.p.s. Zapojeno je do něj 29 
mateřských, 23 základních škol a dvě základní umělecké školy registro-
vané Ministerstvem školství. 

MAP podporuje spolupráci zřizovatelů, škol a ostatních aktérů ve 
vzdělávání včetně organizací neformálního vzdělávání v SO ORP Bene-
šov, která umožní společné řešení místně specifických problémů 
a potřeb.           pokračování na str. 4 
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Klíčovými tématy v nadcházejícím období budou moderní 
didaktické formy, digitální, čtenářská a matematická gramot-
nost, podpora nadaných dětí, pedagogický leadership, well-
being, učení pro život, rovné příležitosti pro vzdělávání, roz-
voj podnikavosti u žáků a rozvoj sociálních a občanských 
kompetencí. 

Z dotazníkového šetření, které se v rámci MAP uskutečnilo 
v minulém období, mimo jiné vyplynulo, že většina školských 
zařízení v ORP Benešov je na hranici svých kapacit. Celková 
naplněnost mateřských škol je 94 procent, u základních škol 
se pohybuje kolem 90 procent. Další nárůst školou povinných 
dětí lze očekávat s plánovanou výstavbou v regionu. Obce 
a města proto hledají způsob, jak tuto situaci řešit. 
V přeplněných třídách je navíc obtížné zavádět nové metody 
a trendy výuky a hůř se v nich uplatňuje individuální přístup 
k žákům.  

„Kapacita základních škol v ORP Benešov je 7 834 míst  
a aktuálně se v nich vzdělává 7 064 žáků. Jsou místa, kde je 
velký problém s umístěním dětí, například v Benešově,“ řekla 
koordinátorka MAP Helena Šešinová. Téměř „plno“ hlásí také 
základní školy v Neveklově, Týnci nad Sázavou, Sázavě nebo 
Choceradech – naplněnost v nich překročila 96 procent. 
O poznání horší je situace v mateřských školách – jejich kapa-
cita je 2 607 míst, aktuálně v nich je 2 453 žáků. Stoprocentně 
je naplněno deset MŠ, v dalších pěti je naplněnost více než 
95procentní. Podle koordinátorky MAP Jany Čechové nejsou 
v současné době finance od státu na výstavbu nových škol 
v regionu příliš pravděpodobné. Šancí mohou být dostavby 
a přístavby nynějších školských zařízení. Doporučuje proto, 
aby školy byly v předstihu na případné investice projektově 
připraveny. Upozornila také na nutnost koordinace a spolu-
práce v regionu s ohledem na územní rozvoj. Řešením by 
mohla být výstavba nové školy v Benešově. Je ale třeba po-
soudit, jakou by měla mít kapacitu a jestli by se našel dosta-
tečný počet pedagogů pro zajištění výuky. Některá města už 
se tím zaobírají, například Týnec nad Sázavou; v Divišově 
zahájí přístavbu školy letos.   

Dalším problémem, které školy v ORP Benešov řeší, je nárůst 
počtu žáků se specifickými vzdělávacími potřebami – zatímco 
v roce 2018 se jich v běžných třídách vzdělávalo 10,7 procen-
ta, v roce 2020 jich bylo už 13,2 procenta. Vedle toho bylo 
v běžných třídách 5,8 procenta žáků se závažnými poruchami 
učení a 4,4 procenta se závažnými poruchami chování. „Vzdě-
lávání ve školách je pro pedagogy i samotné děti v tomto 
aspektu náročnější,“ upozornila Jana Čechová. 

MAP je produktem spolupráce partnerů v území, stanovuje 
priority a cíle vzdělávací politiky na základě místní potřebnos-
ti a naléhavosti. Bližší podrobnosti jsou na webových strán-
kách projektu https://map.posazavi.com. 

Místní akční plán IV v SO ORP Benešov, 
CZ.02.02.XX/00/23_017/0008156 

Jaroslava Tůmová, Posázaví o.p.s. 

Nové jabloně podél silnice ke Kochánovu 
K tradiční podzimní akci, kterou pořádáme k oslavě Dne stromů, se připojil 
spolek včelařů a společně proběhlo sázení ovocných stromků. Stejně jako 
v předchozích letech jsme vybrali odrůdy jabloní ze sortimentu těch starších, 
které se pěstovaly už na počátku minulého století. Charakterizuje je totiž buj-
nější růst, jsou odolnější a obejdou se bez náročné údržby a bez chemie. A jak 
se tato naše tradice povedla, je zřejmé z fotografií i při projíždění po komunika-
ci z Teplýšovic směrem ke Kochánovu. Děkujeme všem, kteří se zapojili k této 
přínosné akci pro zdejší kraj a pomohli s výsadbou.  

za spolek zahrádkářů Eva Kaňková 

4

https://map.posazavi.com/


24. dubna 2024  TEPLÝŠOVICKÝ  OBČASNÍK  
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Cvičení pro děti v Teplýšovicích 
 
Před koncem roku 2023 jsme stihli ještě spoustu akcí na 
cvičení – Halloween, Mikulášskou nadílku a dokonce nám 
nechal pod stromečkem dárky i Ježíšek.  
 
Halloween jsme pořádali již třetím rokem. I letos musely 
děti projít sokolovnou, kde na ně čekalo mnoho nástrah 
v podobě příšerek, které je nepustily dál, aniž by splnily 
daný úkol (cvičení na kruzích, kotrmelce, přejezd na 
skateboardu, apod.). Největší atrakcí byla letos asi zip-
line přes celou sokolovnu. Po splnění úkolů si mohly děti 
ozdobit perníčky, vyrobit ducha, vybarvit obrázky, atd.  
 
Příšerky zdárně překonali všichni, a protože máme na 
cvičení samé hodné a šikovné děti, neodnesli je ani čerti, 
kteří dorazil s Mikulášem a andělem. Děti se tak mohly 
těšit z nadílky, kterou dostaly.  
 
Poslední cvičení letošního roku se neslo v duchu Vánoc. 
Svítil nám stromeček, hrály koledy a nechyběly ani dá-
rečky v podobě míčů, volejbalové sítě a malé drobnosti 
pro každé dítko.  
 
Vánoční nadílkou jsme uzavřeli cvičení pro rok 2023. Děti 
si nejen přes rok zacvičily, ale snad si i užily všechny akce, 
které jsme pro ně připravili. A protože dětí stále přibývá, 
přivítali jsme v našem týmu novou posilu – Lucku Čer-
stvou a doufáme, že se jí s námi bude parádně cvičit.  
 
Abychom načerpali nové síly a inspiraci, máme přes zimu 
cvičící pauzičku, která se nám letos kvůli jarním prázdni-
nám protáhla až do 20. března, kdy jsme se hned vrhli do 
cvičení.  
 
Před Velikonocemi jsme si již potřetí zopakovali veliko-
noční tradici – Kolovratování a to ve středu, 27. března. 
Sešli jsme se před místní hasičárnou, kde nám Léňa řekla 
základní informace o kolovratování (proč se dělá, jak 
dlouho, …). Poté jsme se za zvuku řehtaček, vrkaček, 
klapaček, či jiného náčiní vydali kolovratovat po vsi. 
Čekalo nás několik zastávek, kde jsme se dozvěděli mno-
ho zajímavých informací, nebo jsme si něco zahráli  
– u kostela, u křížku na návsi, u kapličky, u Kučerů,  
u bytovek, u školky a celé kolovratování jsme zakončili 
sladkou odměnou před Sokolovnou.    
 
Za zmínku stojí letošní zastávka v kostele, který nám paní 
Stařecká otevřela a dokonce nám řekla i nějaké zajíma-
vosti ke kolovratování a Lucka zase zajímavé informace  
o kostele. Kulturní vložkou byla moc hezká básnička  
o kapličce, kterou nám na návsi zarecitovala Barča Laš-
tovková. 
 
Letošní rok nám ale teprve začíná a my už se těšíme na 
další akce a zážitky.  
  

Léňa, Barča, Lucka, Líba K., Zajda a Líba Z. 
 

5



TEPLÝŠOVICKÝ   OBČASNÍK  24.dubna 2024 
 

 
 

„ A „ „ B „ Dorost ST. Žáci ST. Přípravka ML. Přípravka  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

  
 
 

 

DĚTSKÝ DEN V KOCHÁNOVĚ 
KDY: sobota 1. 6. 2024 od 14:00 hodin 

KDE: sportovní areál Kochánov 

PROGRAM: během odpoledne bohatý program pro děti zakončený dětskou diskotékou 
Po skončení dětského dne diskotéka pro dospělé ve stylu devadesátek (cca od 19:00) 

K tanci a poslechu zahraje DJ Štěpán 
Občerstvení zajištěno 

 
 
 
 

 

 

         

Dnešní článek nebude plně dostávat názvu rubriky, jelikož nebu-
deme číst ze zápisků z kroniky. Rád bych se totiž na tomto místě 
vrátil pouze v řádu měsíců a připomněl proběhlou genealogickou 
přednášku, která se uskutečnila na konci února letošního roku. 
V prostorech jídelny teplýšovické sokolovny se nad očekávání sešlo 
více než 30 posluchačů, aby se dozvěděli více o tom, jak začít 
bádat po svých vlastních kořenech. Přednáškou provázel místní 
rodák a nadšený rodopisec Jiří Pohořalý a profesionální genealog 
Martin Uhlář. V rámci přednášky jsme se dozvěděli, jaké nejsnad-
něji dostupné zdroje pro svoje bádání používat, kdy používat výra-
zy jako Rodokmen, Rodinný strom či Vývod a jak může vypadat 
práce profesionálního badatele, který se živí právě objevováním  
a hledáním vazeb mezi předky. 
Posluchači měli možnost vyzkoušet si čtení v matrikách nedávných, ale i v zápisech z 18. století, kde už se musí člověk snažit, aby se něco dozvě-
děl. Zajímavé bylo jistě i historické povídání o tom, proč vlastně matriky vznikly a jaké další dokumenty lze pro bádání použít v případě, když 
běžné známé zdroje dojdou.  
Jsem velmi rád, že se povedla přednáška tohoto charakteru zorganizovat a děkuji všem, kteří se na její organizaci podíleli. Zároveň mě velice 
potěšila velká účast posluchačů přesto, že se jedná o "koníček" často velmi časově náročný. V případě zájmu mohu nabídnou i navazující přednáš-
ku. V závěru mi ještě dovolte pro úplnost uvést, že na dobrovolném vstupném bylo vybráno 2.400 Kč a tato částka byla formou daru předána 
Charitě Vlašim, kde bude použita za účelem domácí zdravotní péče. 

 Všem čtenářům přeji krásné prožití jarních dní.                          Ondřej Škvor, kronikář obce 

 

 
Čtení z kroniky 
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Vzpomínka na ty, co nás opustili 

Čas od času se rozezní v našich kapličkách a kostele zvony, 
aby nám oznámily tu či onu událost. Nejčastěji si tak při-
pomínáme důležité mezníky našich dějin, ale také se jejich 
prostřednictvím loučíme se svými nejbližšími. Kéž by jejich 
hlas měl moc zmírnit bolest v našich srdcích. 

Od posledního uveřejnění nás opustili: 

10. 7. 2023 Libuše Toulová 
Čeňovice 

21. 7. 2023 Jiřina Tůmová 
Teplýšovice 

22. 1. 2024 Vladimír Sahula 
Teplýšovice 

8. 3. 2024 Jaroslava Švimberská 
Čeňovice 

Vzpomínáme na Vás a děkujeme za čas, který jste nám věnovali.

XVII. ROČNÍK NOHEJBALOVÉHO TURNAJE

KDY: sobota 7. 9. 2024 
KDE: sportovní areál Kochánov 

Po skončení nohejbalového turnaje zahraje kapela Franťák Rock 
(cca od 19:00). 

HELIGONKY A PEPA NAUŠ 

KDY: neděle 8. 9. 2024 
KDE: sportovní areál Kochánov 
Odpolední posezení s heligonkáři a vystoupením Pepy Nauše 
s kapelou. 

Občerstvení zajištěno 

 

Spolek zahrádkářů využívá možnost sdělit výsledky 
zahrádkářské výstavy, a to prostřednictvím Občasníku. 
Stejně jako v loňském roce jsou oceněnými vždy první 
tři z řad členů a jeden účastník nečlen, kteří získali 
největší počet hlasů v každé kategorii. 

Výsledky soutěže - zahrádkářská 
výstava rok 2023 
Soutěžních exponátů 487          

 Hlasovalo 410 lidí včetně dětí 

OVOCE ROKU 2023 
1. Jaroslava Škvorová – víno hroznové (61 hl.)
2. Jan Stojánek - hruška (46 hl.)
3. Soňa Podroužková – víno hroznové (35 hl.)
Nečlen Petr Sahula – jedlý kaštan (15 hl.) 

KVĚTINA ROKU 2023 
1. Martina Denisová - Mandelvilla (120 hlasů)
2. Helena Zděnková – růže Helenka (16 hl.)

Soňa Podroužková – Africká kopřiva kolekce (16 hl.)
3. Karla Kaňková – kytice gladioly a růže (12 hl.)
Nečlen  Zdeňka Fišerová – růžová růže (37 hl.) 

ZELENINA ROKU 2023 (226) 
1. Vládík Dřízal - paprika fialová (53 hlasů)
2. Vladimír Kaňka - paprika Rafaelus (23 hl.)
3. Helena Zděnková  – mrkev (14 hl.)
Nečlen Iva Hradcová - paprika červená (15 hl.) 

JABLKO ROKU 2023 (90) 
1. Jaroslava Škvorová - Rubín (48 hlasů)
2. Františka Řejhová - neurčená odrůda (22 hl.)
3. Helena Zděnková - Matčino (19 hl.)
Nečlen Josef Štětina - Bohemia (58 hlasů) 

DÝNĚ A TYKVE ROKU 2023 (57) 
1. Helena Zděnková - dýně (39 hlasů)
2. Jana Samcová - tykev cuketa (32 hl.)
3. Jan Stojánek – labutěnky (13 hl.)
Nečlen        Marie Doležalová - tykve (145 hl.) 

NEJDELŠÍ MRKEV 
1. Žofinka Bramborová
2. Marie Tůmová
3. Františka Řejhová
 

Ohlédnutí za uplynulou sezónou spolku zahrádkářů 
Dne 23.3.2024 proběhla výroční schůze ZO ČZS a zároveň bylo ukončeno pětileté období výboru, který byl zvolen do vedení spolku v roce 
2019. Na programu schůze bylo zhodnocení této etapy. Celá řada uskutečněných aktivit v tomto období byla zaměřena na přirozenou touhu 
lidí se setkávat, na péči o životní prostředí, na prospěšnou činnost, vzdělávání dětí a mládeže, pohybovou aktivitu při turistice a výstavní  
a poradenskou činnost. Velkým úspěchem za toto období je i navýšení členské základny z původních 39 členů na 94. Poděkování za obětavou 
práci ve výboru a květinu převzala paní Podroužková, která již pro další období nekandidovala. Následovala volba nového výboru, který byl 
jednohlasně schválen v tomto obsazení: Marie Dřízalová, Alena Gobyová, Eva Kaňková, Ilona Kratochvílová a Jaroslava Škvorová. Přítomní byli 
seznámeni s novými plány spolku pro letošní rok, které budou probíhat samostatně v rámci sdružení nebo ve spolupráci s místními spolky 
hasičů, tělovýchovy nebo včelařů. V předběžném plánu na tento rok je i taneční zábava (8.6.2024), na kterou jste všichni srdečně zváni. 

pokračování na str. 8 
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Během schůze vystoupil pan starosta, který 
přítomné seznámil s plánem efektivního naklá-
dání s odpady a tím spojené posouzení vlivu na 
životní prostředí. S tématem, které je nám 
zahrádkářům blízké.  

V rámci výročky byla odprezentovaná i krátká 
přednáška o opylovačích. Do prezentace byla 
zařazena také minisoutěž a ti kdo poslouchali, 
měli možnost odpovídat na jednoduchý kvíz. Za 
správnou odpověď výherce získal například 
proutěný košík nebo sklenici medu. 

Příjemnou atmosféru doplnily písničky v podání 
hudebníků skupiny HUPR. 

Přeji krásné a slunečné léto, spoustu energie 
a radosti. 

Za spolek zahrádkářů Eva Kaňková 

Kroužek mladých hasíků 
Za posledních půl roku jsme s hasíky zvládli poslední závody roku 2023  
a pomalu se přichystali na zimní přípravu. Poslední soutěží byl závod požár-
ní všestrannosti a brannosti v Ouběnicích. 

7.10.2023 ZPV Ouběnice 
V ranních hodinách jsme se sešli s mladými hasíky a vyrazili na závod po-
žární všestrannosti a brannosti do Ouběnic. Tento závod probíhá 
v pětičlenných hlídkách, kde musí hasíci zdolat trať dlouhou 3 – 5 km, při 
které plní různé úkoly. Během závodu na stanovištích hasíci střílí ze vzdu-
chovky a dostávají otázky z teoretické požární ochrany, zdravovědy  
a orientace v přírodě. Nejrychlejší hlídka mladší kategorie našich hasíků se 
umístila na krásném 4. místě z celkového počtu 30 hlídek. Ze starší katego-
rie se naše nejrychlejší hlídka umístila na 8. místě z celkového počtu  
19. hlídek. Oběma výsledky hasíci velmi vzorně reprezentovali a předvedli
skvělou týmovou práci! Kategorie starších zde závodila i v disciplíně požární 
útok CTIF, jejíž výsledky budou připočítány do jarního kola hry Plamen.   

(pokračování na str. 9) 
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Šipkovaná 
Po závodu požárnické všestrannosti a brannosti jsme 
místo pátečního tréninku s hasíky vyrazili na poslední 
venkovní akci, a to šipkovanou. Hasíci cestou plnili úkoly, 
luštili tajenku a na závěr si našli poklad. Cesta byla zakon-
čena opečením buřtů ve Františkově království. 

27.10.2023 Pokládání věnce na 
památku padlým 
V pátek odpoledne hasíci doprovodili dospělé hasiče na 
cestě k pomníku, kde jsme společně uctili památku na 
počest padlým slavnostním položením věnce. Během 
zimních měsíců se hasíci připravovali na zkoušky z odzna-
ků odbornosti, učili se nové věci z požární ochrany, začali 
trénovat některé disciplíny pro jarní sezónu a také si užili 
pár zimních akcí. 

2.2.2024 Přespání v sokolovně 
V pátek 2.2.2024 se uskutečnilo tradiční přespání hasíků v sokolovně. V odpoledních 
hodinách jsme se sešli a se soumrakem vyrazili směrem na rozhlednu Špulku, která 
byla naším večerním cílem. Po příchodu na rozhlednu si hasíci opekli špekáčky, podí-
vali se na noční výhled a za úplné tmy jsme vyrazili směrem zpět do Teplýšovic. 
Počasí bylo krásné, takže nám ke spokojenosti stačil dobrý špekáček a čelovka na 
cestu. Po příchodu do Teplýšovic hasíky čekala noční bojovka, při které si museli 
vyzvednout indicie k večernímu pokladu. Po rozluštění a spojení všech indicií hasíci 
našli poklad, kterým byl kelímek popcornu pro každého na večerní kino. 

Ráno jsme časně vstali a vyrazili na výlet na rozhlednu Na Pasekách nedaleko Trho-
vého Štěpánova. Cestou jsme se podívali na starý lom. Tento výlet se velice vydařil.  

Akci si užili všichni hasíci a dospělý doprovod. 
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10.2.2024 Zkoušky z odznaků 
odbornosti 
V sobotu 10.2.2024 se v Divišovské škole usku-
tečnily zkoušky z odznaků odborností. Z každého 
SDH se zkoušek může účastnit 7 hasíků. Všichni 
naši hasíci zkoušky úspěšně absolvovali a náš 
tým se rozšířil o 2 preventisty, 2 preventisty 
juniory a 3 strojníky juniory. Všem moc gratulu-
jeme!

14. 1. 2024 DĚTSKÝ KARNEVAL 
Ráno po hasičském bále jsme se sešli na přípra-
vu tradičního dětského karnevalu, který se 
uskutečnil v odpoledních hodinách. Letošním 
tématem byli Šmoulové, kteří celým odpoled-
nem provázeli všechny masky. Děti si užily nej-
různější soutěže, kvízy, naučily se nové tanečky 
a společně si zazpívaly. Celkem dorazilo přes 60 
dětí.  
Akce se velice vydařila a jménem žen hasiček 
děkuji všem, kteří nám jakýmkoliv způsobem 
pomohli k realizaci této akce. Budeme se těšit 
na příští ročník!  

  Kimberley Kučerová 

KOUTEK TEPLÝŠOVICKÝCH HASIČŮ 

Uctění památky obětí válek 
V pátek 27. října jsme na návsi u pomníku uctili památku obětí válek. I přes pošmourné počasí se k většině našich členů, starostovi obce a hostů ze 
sousedních sborů přidalo i několik spoluobčanů. Během krátkého ceremoniálu jsme položili věnec a po státní hymně si připomněli tragické dopady 
války. Jako oběti můžeme chápat samozřejmě ty, které zahubí, ale i ty, kteří na ně marně čekají a stejně tak i navrátivší. Z toho důvodu v Teplýšo-
vicích na návsi dominuje pietní místo, které navzdory, nebo právě kvůli těmto zážitkům, vybudovali naši předchůdci. V těžkých dobách po velké 
válce k tomu směřovali většinu svého úsilí a prostředků. Tenkrát ještě netušili, že si bude někdo chtít podobně hroznou zkušenost za pár let zopa-
kovat. Po druhé světové válce ještě přidali plaketu ve vrchní části pomníku. A stejně tak je nám bytostně proti mysli, že i v naší době a v naší části 
světa se najde stát, který bez ohledu na lidské utrpení a pouze kvůli mocenským zájmům rozpoutá další peklo. Proto je připomínka našich předků 
pro nás tak důležitá, a proto bychom rádi pro tuto myšlenku získali i více místních. 
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Vepří den 
Opětovně se nám podařilo zopakovat (a pravda, nemusíme se k tomu moc nutit) 
zpestření naší běžné činnosti. V pátek 17. 11. jsme naporcovali a z větší části i snědli, 
čuníka. Jednou ranou jsme se přiučili řeznickému a kuchařskému umění, pobavili se, 
odměnili za celoroční práci, najedli a ještě zbylo dost na občerstvení na valné hroma-
dě. Tomu se říká efektivita v praxi. 

Sv. Mikuláš a kolektiv 
Děti, vy, které umíte číst a stále podléháte výchovnému vlivu svatých a pekelných 
bytostí, prosím tento odstaveček přeskočte. V úterý 5. prosince se opět část našich 
členů proměnila v nadpřirozené bytosti (každý podle svých zásluh) a svým morálním 
působením, dopoledne ve škole a školce a večer i individuálně, alespoň na pár dní 
přispěla k mírnější zlobivosti místních dítek. 

Valná hromada 
 V sobotu 9. prosince se v hospodě na hřišti sešel náš nej-
vyšší orgán. Řekli jsme si, co vše se u nás za uplynulý rok 
událo, jak jsme hospodařili a co bychom rádi zvládli 
v nastávajícím období. Odměnili jsme členy za životní, pří-
padně „odsloužená“ jubilea, dobře se najedli (viz výše) a ve 
finále i dobře pobavili. K tomu velkou měrou přispělo 
i hudební těleso HUPR složené z našich členů.  

Ples a karneval 
Přirozeným vrcholem našeho společenského působení je 
lednový bál a následný dětský karneval. Třídenní maraton 
příprav, zajišťování samotných akcí, úklidu a následného 
zhodnocení, je pro naše členy zkouškou výdrže a obětavosti. 
Slavnostní atmosféra, reprezentativní šat, opravdu bohatá 
tombola, dobré jídlo, zahraniční návštěva a v neposlední 
řadě půlnoční překvapení se staly standardem.  
Stále jen panuje debata nad pátečním termínem, který je 
daný vytíženosti kapely UNISONO. Pořád nám vychází, že 
tahle kapela stojí opravdu za to a kdo se chce výborně 
pobavit, určitě si to zvládne zařídit. A kdo si stěžuje, že je po 
práci unavený, ať si vzpomene, že my to máme stejně  
a ještě tři dny po sobě. Pak se ta neděle k dobru opravdu 
hodí. Tak se na všechny držáky těšíme příští rok. 

Zadáno pro ženy 
Letos to vyšlo tak pěkně, že jsme mohli poděkovat našim že- 

 

 

nám přímo na jejich svátek. V pátek 8. března jsme každou, která využila 
naše pozvání, v jídelně sokolovny přivítali květinou. K delší výdrži jsme je 
pohostili, kromě rozličných nápojů a drobných přikusovadel, i řízky, chle-
bíčky a koláči.  

A k tomu dobrá nálada a výtečný HUPR. Pro ženy, které zrovna nemohly, 
zopakuji naše díky za trpělivost, pochopení a podporu. 
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Zemský ráj to na pohled 
Mezi stálice patří už i výchovně pracovní procházka po našem 
katastru. Společně se zahrádkářkami a sousedy z Čeňovic 
vedeme děti a kolikrát i některé dospělé, aby si přirozenou 
cestou osvojili chování na silnici i v přírodě a práci s odpadem. 
A ještě po nás zůstane čisto, ořezané lípy a nová květinová 
výzdoba u pomníku. A pak se společně sejdeme k utužení 
mezispolkové spolupráce nad talířem dobrého domácího 
oběda. 

Jednotka a dvojka 
Pamatujete, jak nás to loni namlsalo na konečně bílé svátky 
pohody a klidu? Jak ještě 23. silně nasněžilo a druhý den 
k večeři bylo už zase holo? Tak přesně toho 23. si jednotka 
trhla rekord. Od desíti dopoledne do devíti večer zvládla pět 
zásahů. Od Zálesí přes Čapek a Střížkov zpátky do Zálesí. Vše 
spojené se sněhovou kalamitou. A pak ještě (děti věřící na 
nadpřirozené autority zase prosím na chvíli zavřít oči) balit 
dárky. Naštěstí druhý den už nic takového nehrozilo. 
Ve spojení s jednotkou jste někteří určitě zaznamenali, že se 
tu od 20. listopadu občas mihne další náklaďák v hasičských 
barvách. A je to tak. Od spřáteleného sboru z Gollingu jsme si 
přivezli už druhou, podstatně novější zásahovou cisternu 
Scania. Máme z ní velkou radost, už jsme si jí i vybavili, jen se 
teď trochu potýkáme s některými položkami ve schvalovacím 
procesu. Ale vše je na dobré cestě a snad už brzy ji budeme 
moci zařadit do výjezdu. Samozřejmě do té doby je plně 
k dispozici stávající Mercedes Štefan. 
V nejbližší době nás koncem dubna čeká tradiční pálení čaro-
dějnic na hoře Kuňovka, kam je zván každý, kdo se nebojí 
tmy, ohně, stoupání či klesání.             Pohodové dny Jirka Pessr 
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Sv. Martin 
S příchodem podzimu obvykle nastává sychravé počasí, 
dny se krátí, ubývá sluníčka i energie. A tak je fajn se 
sejít a při společné zábavě si navzájem energii předat. 
To se nám myslím povedlo při setkání ku příležitosti 
svátku sv. Martina. V dílničce, která vznikla v hospůdce 
na hřišti si děti vyráběly lucerničky a dřevěné koníky. Na 
těch pak jeli jako doprovod v průvodu sv. Martina, který 
k nám přijel na skutečném bílém koni i se svou družinou 
z ohrady ze Smilova. Děti podle fantazie zdobily lucerny 
z plastových kelímků - lepily, stříhaly, kreslily, vázaly 
uzlíky na vlněných hřívách koníků a rodiče a prarodiče 
jim s prací ochotně pomáhali. Na konci průvodu, který 
vedl od Sokolovny ulicí ke staré hospodě a dál kolem 
hasičárny na náves jsme se rozloučili pozvánkou na 
rozsvícení vánočního stromečku.  

Líba, Míša a Lucka 

Ohlédnutí za zasněženým adventem 
Byla by škoda nevzpomenout začátek adventu 2023, který nemohl být po-
hádkovější!  V posledních letech není běžné, že by první adventní víkend 
napadlo tolik sněhu, jako tomu bylo právě uplynulý rok. Radost to byla pro 
velké i malé. A že zachumelený stromek na návsi vypadal kouzelně, to si 
určitě ještě dnes vybaví každý z vás. Řekněme si na rovinu, že při přípravě 
stanu a stanovišť pro děti, stejně jako místa pro ohniště už ty hromady sněhu 
tak pohádkově nevypadaly! Ale s pomocí obecní techniky jsme vše zvládli 
včas nachystat. Ještě jednou děkujeme panu starostovi a Víťovi Sahulovi, že 
nás v tom nenechali jen s lopatami. A že práce měli i jinde plné radlice… 
Kolem čtvrté hodiny však snad každý příchozí hodil na chvíli odhazování 
sněhu za hlavu a nechal se unášet milou atmosférou přicházejícího adventu. 
Ze stanu, který stál na návsi, se linula vůně svařáku a jako doprovod hrály celé 
odpoledne koledy. Děti si opět mohly na tematických stanovištích vysoutěžit 
perníkové dobroty a pak si na hromadách sněhu užít klouzání i koulování! 
O hřejivou atmosféru se opět postaral ohýnek v ohništích a klobásy, které na 
grilu neúnavně otáčel Břeťa Sciskala určitě zahnaly nejeden hlad. Ve stanu 
také opět jako předešlý rok probíhal doprodej vánočních výrobků žáků 
a učitelů základní školy, který celý večer opatrovala paní Alena Ottlová. Děku-
jeme všem, kteří zakoupením výrobků místní školu podpořili. Za pultík s ob-
čerstvením a něčím k pití se s úsměvem a s chutí postavily paní Líba Kučero-
vá, Milada Lašová a Míša Pojdová. V podvečer jsme pak odpočítali čas do 
slavnostního rozsvícení stromečku a Betlému, do kterého přibyla nová figura 
– víte jaká? Pak se pomalu dopíjelo, co zbývalo a lidé se začali zvolna rozchá-
zet domů. Věříme, že si každý odnesl kousek té předvánoční nálady s sebou. 
Takový byl uplynulý advent a my jsme rádi, že jste si na tohle slavnostní odpo-
ledne udělali čas a přišli jste se potkat v tak hojném počtu. Děkujeme.  A na 
konci listopadu se budeme u stromečku zase těšit na viděnou. 

Líba, Míša a Lucka 

MASOPUSTNÍ VESELICE v Teplýšovicích 
I letošní masopustní průvod začal setkáním masek u obecního úřadu, kde se nám dostalo milého přijetí od pana starosty. Ten nám do půlnoci 
toho dne symbolicky propůjčil klíč od obce a dal svolení s masopustní obchůzkou a veselicí. A tak jsme vyrazili! Ve veselém průvodu mohli přihlí-
žející vidět tradiční i netradiční masky, maškary velké i malé. Z profesí náš letošní průvod ozdobil především zdravotnický personál, jehož mobilní 
transfuzní jednotka dodala většině navštíveným doslova „šťávu“! A to určitě nejen do tanečního kola! A stejně jako minulý rok i letos se nám 
dostalo vlídného přijetí při každé zastávce. Sousedky a sousedé napekli a připravili báječné pohoštění, za které bychom tady chtěli ještě jednou 
poděkovat! S hudbou v káře a v průvodu proloženým tancem jsme se prošli až do hospůdky na hřišti, kde jsme při pohřbívání basy vyslechli 
bezvadnou a s humorem podanou smuteční řeč našeho kněze. Tím jsme letošní průvod zakončili a dál následovala volná zábava - děti vyráběly  
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škrabošky, tančilo se, povídalo, … A pak, jak se sluší jsme se 
v klidu a bez způsobených škod rozešli. Děkujeme všem, kteří 
jste si našli čas a přišli alespoň na chvíli podpořit tuhle krás-
nou tradici, kterou jsme letos v Teplýšovicích společně oživili 
už potřetí. Maškarám děkujeme za parádní podívanou, proto-
že na všechny masky byla radost pohledět a za spoustou 
z nich stálo určitě hodně práce s přípravou – moc vám to 
slušelo! Těšíme se, že se s vámi setkáme zase v příštím roce – 
tedy 1. 3. 2025               Líba, Míša a Lucka 

Večerní BRUSLENÍ na Mrchojedáku 
Úvod letošního roku byl mrazivý – a to bylo bezva, protože se mohlo BRUSLIT! Hladiny rybníků v okolí byly díky absenci sněhu téměř jako zrcadlo. 
A protože podmínky byly ideální, byla by škoda vytáhnout brusle jen o víkendu po obědě. A tak jsme si rybník Mrchojedák osvětlili 15. a 16. ledna 
ve všední dny v podvečer. Jak se říká: po práci legraci! A tak si na romanticky osvětlený rybník přišlo dva večery po sobě zabruslit několik desítek 
bruslařů a bruslařek z blízkého i širšího okolí. Mrazivé večery nám zpříjemnila muzika, koláče, čaj i něco ostřejšího. Bruslení začínalo v 17 hodin 
a jezdilo se zhruba 2 hodiny. Byla to parádní jízda! Jsme rádi, že jste dorazili. Tak na ledu zase někdy příště! 
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Jak jsme v Teplýšovicích přivítali jaro 
S příchodem prvních jarních dní jsme si v Teplýšovicích připomněli další 
krásnou tradici a sice rituál, který byl pro naše předky jedním z nejvýznam-
nějších z celého roku. Vynášením Morany – Mařeny - Smrtky se totiž sym-
bolicky loučili nejen se zimou, ale se vším co je trápilo a škodilo a přivolávali 
jaro, nový život, novou úrodu, novou naději. My jsme se před samotným 
průvodem sešli v hospodě na hřišti, kde jsme si ve velikonoční dílně ukázali, 
jak se pletou pomlázky. Šikovné ruce měli malí i velcí! Děti si také „vyškrá-
baly“ z černých vajíček a zajíčků zajíčky barevné, zdobily se perníčky i dře-
věná kuřátka… Tradici vítání jara i Velikonočních svátků si děti připomněly 
pohádkou a pak už dostala hlavní slovo figurína Morany – oblečená do 
starých šatů, s vyfouknutými vejci jako náhrdelníkem na krku, připevněná 
na dřevěnou kostru. Za doprovodu písní jsme ji odnesli na náves, kde jsme 
ji nejprve zapálili a nakonec utopili ve vodě! Na závěr jsme ještě ozdobili 
„obecní vrbu“ a s jarní náladou jsme se rozešli domů, abychom se zahřáli, 
protože zima ten den byla ještě pořádná!  

Přišlo jaro do vsi, kde jsi, zimo, kde jsi? 
Byla zima mezi náma, ale už je za horama. 
Hu, hu, hu, jaro už je tu! Líba, Míša a Lucka

Zveme vás na stavění májky 
v Teplýšovicích – letos už 27.4.! 
Máje, májka, nebo máj je označení ozdobeného kmene stromu, který tvoří 
ústřední prvek jarních slavností rozšířených po většině Evropy. Nejčastěji 
bývá májka stavěna 30. dubna nebo 1. května. Protože letos vychází oba  
výše uvedené termíny na všední dny, postavíme si májku v Teplýšovicích o trochu dříve, abychom si mohli v klidu užít celé odpoledne a nemuseli 
k večeru pospíchat domů. Těšíme se na Vás! �������                                               Líba, Míša a Lucka 

• 24.11.2023 se konala Valná hromada za hojné účasti v místní sokolovně, kde byly prezentovány sportovní výsledky v uplynulém 
roce a také hospodaření klubu. Zároveň skončilo dlouholeté úspěšné vedení klubu v čele s Petrem Hruškou a Josefem Granátem.
Oběma patří poděkování, které se nedá vyjádřit slovy, protože množství energie, času a peněz, které investovali do svého milova-
ného klubu je nepředstavitelné. S poděkováním přišla také obec v čele s panem starostou Josefem Škvorem a místostarostou Jir-
kou Pessrem a předala našemu dlouholetému předsedovi pamětní plaketu za zásluhy obci. Valná hromada také schválila nový vý-
bor ve složení Vladimír Dřízal, Vojtěch Goby, Petr Hruška, Pavel Klabík, Milan Ottl, Břetislav Sciskala, Tomáš Starosta, Michal Sta-
řecký, Libuše Zajíčková.

• Nový výbor pak 27.11.2023 schválil nové vedení ve složení: předseda Břetislav Sciskala, místopředseda Vladimír Dřízal, hospodář 
Michal Stařecký a jednatel Milan Ottl.

• 10.2.2024 proběhl tradiční ples, který uzavřel oficiálně oslavy 100 let od založení TJ Sokol Teplýšovice, které trvaly celý rok. A řekl
bych, že byly velmi vydařené, stejně jako samotný ples.

• 11.3.2024 vstoupil TJ Sokol Teplýšovice do svého stoprvního roku provozu.
• Od dubna máme nového provozovatele klubovny na hřišti, který plánuje mít otevřeno každý pátek a sobotu. A samozřejmě při 

všech domácích fotbalových zápasech.
• V červnu proběhne nábor nových fotbalových nadějí. O přesném termínu budete informovaní tradičními kanály.

Za nové vedení bych chtěl poděkovat Petrovi Hruškovi i Pepovi Granátovi za vše co udělali pro Sokol, nechť je jejich odkaz vzorem pro nás 
ostatní.  

Břetislav Sciskala, předseda TJ Sokol Teplýšovice

Krátké zprávy z dění v TJ Sokol Teplýšovice 
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5. ročník – 26.5.2024 na hřišti

Je to tu! Slavíme první malé jubileum. 5 let od prvního ročníku uteklo jako voda a my jsme v proudu příprav na ten jubilejní. Hned na úvod 
mohu říci, že jsme si pro vás opět připravili funkční běžecká trička za 490,-, která jsou tentokráte k zakoupení i pro děti.   

 

#BĚHEM POMŮŽEŠ … Loni jsme vybrali 17.700,- Kč které  
přičteme k letošnímu výtěžku a na podzim opět vysadíme další 
jabloně, kterými doplníme proluky v aleji mezi Teplýšovicemi  
a Humencem.  
O přesném termínu výsadby vás budeme včas informovat.  

Startovné: 

Zaplacením startovného na tratích 15 km, 11 km a 5 km 
přispějete 150 Kč na nákup a výsadbu jabloní! 

• 15 km – 400 Kč (do 30.4.) | 500 Kč (do 23.5.) 
• 6 km – 400 Kč (do 30.4.) | 500 Kč (do 23.5.) 
• 8 km NW – 250 Kč (do 23.5.) 
• dětská trať 1300 m – 150 Kč
• dětský překážkový běh – 100 Kč

Harmonogram závodu: 

08:00 – 09:30 – prezentace 
09:45 – start dětského překážkového běhu 
10:00 – start dětského závodu na 1300 m, 10 – 15 let 
10:20 – start závodu na 15 km 
10:23 – start závodu na 5 km 
10:24 – start závodu na 8 km NW 
10:43 – předpokládaný doběh nejrychlejších závodníků na 5 km  
11:22 – předpokládaný doběh nejrychlejších závodníků na 15 km 
13:00 – předpokládaný konec závodu 

Vyhlašování jednotlivých kategorií bude probíhat postupně 
v průběhu celého závodu. 

POZOR! Registrace je možná pouze online na 
https://www.teplysovickybeh.cz nebo 
 telefonicky (733 149 423) 
a to do 23.5.2022. Na místě nebude možná!!! 
Těší se na vás celý tým 
Teplýšovického běhu! 

Jelikož nás baví radost dětí během našeho závodu, tak budou k dispozici oblíbené tratě 
kolem hřiště. První měřená čipovou časomírou o délce 1300 m je pro věkové kategorie 
8–15 let. Druhou je dětský překážkový běh, který má všem věkovým skupinám přinést 
radost z pohybu, bez ohledu na pořadí (nebude nijak měřený). Obě dětské tratě pove-
dou areálem Sokolu, takže na své ratolesti velmi dobře uvidíte z tribuny. 
Trať pro nordic walking o délce 11 km zůstává časově neměřena. Cílem není závodění 
v chůzi, ale spíše abyste se mohli pokochat krajinou a aktivně se hýbat. Proto také tole-
rujeme start bez hůlek. Trať vede kolem Špulky, takže se budete moci pokochat hezkými 
výhledy. 

Vrcholem závodu jsou tratě na 15 km (Teplýšovice, Zálesí, Čakov, Křešice, Vlkov, Špulka, Humenec, Teplýšovice) a 5 km (Teplýšovice, Smilov, Hu-
menec, Teplýšovice). Obě tratě jsou měřené čipovou časomírou a započítávají se do běžeckého seriálu Běžec Podblanicka. 

Odpoledne s dětmi 
Naše společné setkání se uskutečnilo v březnu v klubovně 
v sokolovně.  Označením a přípravou donesených prvních jarních kytiček 
(sněženka, fialka, maceška, narcis) jsme zahájili práci na společném herbáři, 
který vystavíme na podzimní výstavě. Ve sběru a archivování rostlinek bu-
deme pokračovat na dalších schůzkách. Seli jsme slunečnici a hrášek, sázeli 
africké fialky. Pod lupou jsme pozorovali a hledali zajímavosti na donesených 
lístcích, květech, přírodninách, někteří se zapotili při počítání teček slunéčka. 
Bylo jich 18.  Kromě květináčků s rostlinkami si každý odnesl vlastnoručně 
vyrobenou jarní dekoraci. 

J. Škvorová, J. Doležalová  
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  Když se nás na jaře zeptáte, co jsme dělali v zimě  … 

Hasičský klub 
Tedy největším zimním počinem je rekonstrukce výčepu 
v našem Hasičském klubu, bývalém hostinci. Doba je 
taková, jaká je, ale právě proto považujeme za velmi 
důležité stmelovat lidi z našich obcí. Forma Hasičského 
klubu pro společná setkávání nejen Hasičů, nám přišla 
nejlogičtější. Tedy nápad nám posvětilo vedení obce - 
primárně jako poděkování za obecně prospěšnou činnost, 
kterou místní Hasiči po celý rok vykonávají a po podzimní 
rekonstrukci schodiště vstupu do hostince jsme se přesu-
nuli do výčepu . Obec investovala do rekonstrukce 
výčepu a schodiště cca 80 % prostředků z celkových ná-
kladů, dalšími cca 15 % pomohl formou daru soukromý 
investor a cca 5 % šlo z hasičských prostředků. Další úspo-
rou byl dar podlahové krytiny od firmy Karsis. Další dob-
rovolníci, přispěli svou prací a pomocí k finálnímu zpro-
voznění, ať už připojením TV, či další drobnou pomocí. 
Všem moc děkujeme a přejeme si, aby nám všem hos-
půdka sloužila co nejdéle. 
Z akcí konaných v klubu po rekonstrukci zmiňujeme: 
Silvestr 2023, Hasičský bál, Dětský karneval 2024, Vepřo-
vé hody, MDŽ – posezení pro naše ženy a dívky, Kurz 
první pomoci pro členy JSDH.  
V souvislosti s naší činností v obci a okolí nám byla po-
skytnuta další materiální část z dotační podpory - tedy 
k TV, nůžkovým stanům, projektoru a ozvučení akcí, přibyl 
nám kvalitní exteriérový komplet stolů a lavic pro ven-
kovní posezení v letní sezoně, na kterou se všichni těšíme. 
Velký dík patří CHOPOSu a Obci Teplýšovice! Moc děku-
jeme! 

Dřevosochání Zámek Třebešice 
14. října naše SDH pořádalo nultý ročník „Dřevosochání
na zámku“. Ve spolupráci s majiteli zámku v Třebešicích 
jsme v areálu uspořádali akci, při které se předvedli dře-
vosochaři z celé republiky a vytvořili kusům dřeva nový 
život , nádherné sochy. Některé zdobí nyní naší obec, 
některé pak tematicky zapadají do pravidelné nádherné 
Vánoční výstavy betlémů na Třebešickém zámku. Akce se 
konala ve spolupráci s majiteli zámku a dále pak za velké  
podpory obce, soukromého přispěvatele a dalších spon-
zorů. Počasí nám příliš nepřálo, proto doufáme, že letošní 
ročník se vydaří mnohem lépe a neuvěřitelná díla uvidí 
více návštěvníků.                  (pokračování na str. 18) 
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Jednotka - činnost 
Během zimní části jsme dovybavili výjezdové vozidlo základními technickými 
prostředky a nářadím pro technické zásahy, včetně nové motorové pily 
s příslušenstvím. V rámci údržby byl zrevidován a obnoven zdravotnický 
materiál v záchranářském batohu na vozidle. 23. 3. proběhl v Hasičském 
klubu Kurz první pomoci pro členy JSDH akreditovaným školícím institutem. 
Kurz byl zaměřen na první pomoc při neodkladných stavech, resuscitaci 
a použití AED. Kurzu se účastnilo celkem 32 členů JSDH ze 6 sborů z okolních 
obcí.  

Jarní brigáda v obci 
Dne 30. 3. proběhla v obci již tradiční brigáda. Úklid obce a okolí byl doplněn 
o sběr železa, úklid a další činnosti v rámci hasičárny, úklid Hasičského klubu
a letního stánku s pergolou. Do brigády se opět zapojilo velké množství ma-
lých a velkých pomocníků, kterým mnohokráte děkujeme! Po pracovním dni 
nás čekala opět odměna ve formě výtečné polévky, kterou pro nás připravila 
skupina místních Michelinských kuchařů. Tímto zdravíme naše Teplýšovské 
kamarády a připomínáme, že náš klub je otevřen každý pátek. 

Pokud zrekapitulujeme výše uvedené, byla tato zima z pohledu rozvoje 
a činnosti Hasičů v Čeňovicích jedna z nejefektivnějších.   

Dovolte mi na závěr jen malou úvahu … každý aktivní člen SDH dělá svou 
činnost dobrovolně, ve prospěch všech a na úkor svého volného času, času 
pro své rodiny či mnohdy na úkor svého výdělku. Bez těchto lidí by nic 
z výše uvedeného nebylo. Uvědomme si to, prosím. Různé nepravdy a zavá-
dějící nesmyslné informace se šíří bohužel všude, ale z pozice někoho, kdo 
věnuje část života všem v okolí, jsou lži a nepravdy frustrující. Prosím tedy, 
žijme zde společně všichni spokojeně, vesele bez zášti a zloby. Děkujeme. 

Krásné jaro a léto všem!     Za SDH Čeňovice 
Martin Jirounek 

Jak tomu již bývá, rok se s rokem sešel a Čeňovicemi se prohnal masopustní 
průvod. Již čtvrté masopustní veselí se konalo 3. února za účasti hojného 
počtu masek. Putování masek po vesnici bylo obohaceno spoustou dobrého 
jídla a pití od našich místních sousedů a sousedek.  

Tradiční veselí započalo, jako každý rok, před místním hostincem 
v odpoledních hodinách. I letos nechyběly tradiční i netradiční masky. Každý 
rok je průvod jedinečný, poznáváme nové masky, měníme trasu průvodu, 
poznáváme a zasvěcujeme nové sousedy do této tradice, ale také se tvoří 
každý rok nové jedinečné role masek, které průvodem prochází. Letos jste si 
proto nemohli nevšimnout, že v průvodu například projížděla celá rodina řez- 

 

níků, která nakrmila břich každému hladovci i gurmánovi, nebo 
vás více mohla postrašit smrtka svým příběhem, která se spolčila 
s Césarem. Vyznavači tradičnějších masek mohli například ocenit 
našeho známého holiče, protože kdo by nechtěl být dnes 
zadarmo oholen, nebo zatančit si s naším masopustem či bábou 
s nůší. Jeptišky, knězi, ženich s nevěstou, klauni, rytíři, medvěd, 
květinářka, pohádkové postavy nebo osobnosti, šejk a jiné masky, 
to je masopust v Čeňovicích. K tomuto veselí dobré jídlo a pití od 
našich sousedů a jako tradičně doprovod známých melodií skupi-
ny HUPR a závěrečné posezení v místním hostinci. 
Velké díky proto patří všem, kteří se na tomto veselí podílejí, 
nejen maskám, které se účastní, ale také velké díky patří všem 
sousedům a sousedkám za pohoštění a vlídnost u jejich stavení. 
Bez Vás všech by masopustní průvod nebyl tím nefalšovaným 
masopustním průvodem. 
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Velice si vážíme všech, kteří 
tuto akci podporují a budeme 
se těšit již u pátého maso-
pustního průvodu. Doufáme, 
že pátý průvod vyšperkujeme 
k dokonalosti a překvapíme 
nejen sebe, ale i vás a oslaví-
me další masopust něčím 
speciálním. Budeme se těšit 
na shledání u dalšího ročníku. 
Všem vám děkujeme. 

     Šárka Švimberská 

Zprávy ze ZŠ Teplýšovice 
A je tu jaro. Ten čas tak neuvěřitelně letí a my v ZŠ Teplýšovice 
se nestačíme divit, co jsme za tu dobu vše zažili. 
V zimním čase žáci ZŠ Teplýšovice absolvovali bruslařský 
a plavecký výcvik. 2. ledna jsme vyjeli na týdenní lyžařský 
pobyt v Dolním Dvoře v Krkonoších. I přes nepřízeň deštivého 
počasí jsme každý den lyžovali a lyžařský výcvik jsme zakončili 
exkurzí v Muzeu Krkonoš. Ve školní družině máme mimo jiné 
téma s názvem – ZAJÍMAVÁ POVOLÁNÍ. Rodiče našich žáků 
dobrovolně přicházejí povyprávět o své profesi. Navštívili nás 
ITC specialista (umělá inteligence), obor žurnalistiky, a čeká 
nás mnohem více…. 

V rámci tohoto tématu jsme díky paní Řepáskové mohli navštívit zámek Ko-
morní Hrádek. Tento objekt není veřejnosti dostupný, protože na zámku sídlí 
už několik let školící středisko AČR. Mohli jsme se podívat na jeho krásy, zjistit 
něco o jeho historii a dokonce nás navštívila i tisková mluvčí, která nás pozva-
la na besedu vojenských reportáží do konferenčního sálu. Obsahem besedy 
byla záchrana člověka a přežití v nehostinné oblasti. Samotným zámkem nás 
provedl kastelán. Viděli jsme spousty cizokrajných vypreparovaných zvířat, 
historické zbraně, ale také dochované a restaurované malby na stěnách ze 
17. století.

Ve škole také nezahálíme… 
Děti se se kromě výuky hlavních předmětů zapojují do úklidu školního areálu. 
Vedeme je k práci a moc je to baví.                                      (pokračování na str. 20) 
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Někteří mají pracovní náčiní poprvé 
v ruce, ale jde jim to skvěle. Založili jsme nové 
okrasné a zeleninové záhony a seli petržel, 
ředkvičky a rajská jablíčka. Také renovujeme 
předzahrádku a vysazujeme trvalky. 
Stejně jako každý rok jsme se v březnu věnovali 
projektovému dni s tématem Tibet na podporu 
tibetské nezávislosti. V rámci tohoto projektu 
jsme se zúčastnili celorepublikové výtvarné 
soutěže.  
Ve stejný měsíc nás také čeká besídka 
u příležitosti Dne matek, na kterou Vás tímto 
srdečně zveme do Sokolovny dne 9. 5. 2024 od 
16 hodin. 
Také se naši žáci mohou těšit na návštěvu 
sokolníka s dravci z Vavřince a zahrát si na africké 
bubny. Dále se zúčastníme Českého dne proti 
rakovině a navštívíme divadelní představení 
,,(Ne)bezpečná (ko)media“. 
Letošní školní rok opět podnikneme cyklovýlet 
do Přední Výtoně u Lipna. Celý školní rok 
tradičně uzavřeme divadelním představením 
našich žáků v divadle U Jelena v Bystřici-
pohádkou: Tajemství staré bambitky. Akce se 
koná 25. června. 
Milí čtenáři a přátelé školy, přejeme Vám hezké 
Velikonoce a krásný jarní čas. 

ZŠ Teplýšovice 

Vítáme tě, jaro 
Jaro je období, kdy příroda probouzí svou krásu a život. Se zimou jsme se rozloučili vynáše-
ním Morany, kterou si děti na jednotlivých třídách z přírodních materiálů vyrobily. V mateř-
ských školách se jaro stává inspirací pro různé aktivity, po zimě začínáme mít více energie  
a těšíme se na delší čas společně venku. Jaro v nás probouzí příjemné pocity, radost. Příroda 
načerpala sílu a je svěží a krásná. Nesmíme zapomenout také na svátky jara, Velikonoce, na 
které se děti opět moc těšily. 
V mateřské škole sejeme semínka, sázíme nové rostlinky a prostory opět ožívají jarními 
barvami. Vyprávíme si o proměnách v přírodě a o velikonočních tradicích a zvycích. 
Před Velikonocemi se peklo a tvořilo, to vše s cílem udělat radost také rodičům a předat 
trochu té jarní atmosféry až domů. 
V následujících měsících nás čeká opět spoustu zajímavých akcí v mateřské škole i mimo ni. 
Z těch tradičních zmiňme například Pálení čarodějnic, Den matek nebo Den dětí na školní 
zahradě u MŠ. 
Se staršími dětmi se vypravíme do divadla Spejbla a Hurvínka do Prahy, kam vyrazíme auto-
busem již 24. dubna.  
Jsme také moc vděční za příležitost, díky které se u nás 25. dubna uskuteční kavárna mateř-
ských škol v rámci projektu MAP Posázaví, která je určena jako sdílení zkušeností a dobré 
praxe pro paní učitelky a ředitelky z MŠ. Zaměříme se zde na pohybové návyky dětí, indivi-
duální vzdělávání, péči o dvouleté děti a výhody a nevýhody sloučené ZŠ a MŠ. 
V letošním roce naše škola opět žádala o dotaci v rámci programu Erasmus +, díky které by 
bylo možné uskutečnit výjezd s dětmi do zahraničí, podívat se do místních škol a více se 
seznámit s místí kulturou. Nezbývá, než si držet pěsti, aby se na nás usmálo štěstí. Byla by to 
pro nás velmi cenná zkušenost. 
Paní učitelky ve školce nelení a neustále se dále vzdělávají v nejrůznějších oblastech tak, aby 
bylo možné nabídnout nejen nové programy, ale hlavně uplatnit nové přístupy a metody ve 
výuce a aby byly dětem maximální možnou oporou i při specifických vzdělávacích potřebách 
a individuální péči. 

Vždyť právě vzdělávání a výchova je klíčem k naší kvalitní budoucnosti. 
Krásné jaro plné slunce……                  Za kolektiv MŠ

Markéta Mašková 
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